

DOWNGRADED TO Public
P Disclosure
SEE: DN(2010)0001

NATO SECRET

31st October 1962

DRAFT COUNCIL DECISION

BERLIN MILITARY CONTINGENCY PLANS

1. The Council took note of the Standing Group appraisal of the Berlin contingency plans proposed by the Major NATO Commanders⁽¹⁾ and agreed that these were responsive to the instructions to the NATO military authorities conveyed in Council Resolution C-M(61)104.
2. The Council approved in principle and for planning purposes the Major NATO Commanders' plans in the BERCON and MARCON series on the basis that these represent a catalogue of plans for possible action by NATO forces in the event that the efforts of the Three Powers to maintain access to Berlin in accordance with the LIVE OAK plans are unsuccessful - the selection and execution of any one of these plans being subject to a prior political decision by member governments at the time.
3. Should this catalogue of plans require revision or amplification in the light of changing circumstances, any significant amendments should be submitted to the Council by the NATO military authorities for approval on the same basis as the present catalogue.

(1) SACEUR: SHAPE/70/62 and SHAPE/70/A/62 of 10 September 1962
SACLANT: 3011/C=982 of 15 August 1962
CINCHAN: Ch.001107/8 of 2 April 1962

NATO SECRET

31 octobre 1962

PROJET DE DECISION DU CONSEIL

PLANS DE CIRCONSTANCE POUR BERLIN

1. Le Conseil prend note de l'examen par le Groupe Permanent des plans de circonstance pour Berlin, proposés par les Grands Commandants de l'OTAN⁽¹⁾ et estime qu'ils sont conformes aux instructions qu'il a données aux autorités militaires de l'OTAN dans sa résolution C-M(61)104.
2. Le Conseil approuve en principe et à des fins de planification les plans des Grands Commandants de l'OTAN dans la série BERCON et MARCON, à titre de catalogue de plans pour une action éventuelle des forces de l'OTAN au cas où les efforts faits par les Trois Puissances pour maintenir les accès à Berlin conformément aux plans LIVE OAK échoueraient - la sélection et l'exécution de l'un quelconque de ces plans étant subordonnées à une décision politique préalable par les Gouvernements membres le moment venu.
3. Au cas où il serait nécessaire, compte tenu des circonstances, de réviser ou de développer ce catalogue de plans, toute modification importante devrait être soumise au Conseil par les autorités militaires de l'OTAN pour approbation au même titre que le présent catalogue.

(1) SACEUR : SHAPE/70/62 et SHAPE/70/A/62 du 10 septembre 1962
SACLANT: 3011/C-982 du 15 août 1962
CINCHAN: Ch. 001107/8 du 2 avril 1962

Canada Corr recip. Bui names lack of info. on per. corr. p. Accus will be confirmed
discrep. diff. recd. on ECIS. Final decs. will just. No prob w/ sig.

Tray

Ref. 1. about satisfied R. Hn.

Can. Names b. Tim. etc have been given. Plans lacking
Dense rhythm & approach. However can be used by non-authors
will not hold up

- 1) Relation am 2 numbers - ultimate meaning
- 2) One measure density ratio - no correspondence
- 3) Search for per. corr. ways

No importance

Can approve decision in light of statements

Can accept relationship para - as no information
- signature form or framework.

With

Re decision "significanti amitti". Commits std records

Relations. Accept in light of replacement

Statement - phasing to function however: bni now P admiss per sec. bni;
Author desc. in function ways

Records b show SREP 287x statements in form of Novel form

Before

is